

精神医学杂志

Journal of Psychiatry

双月刊 1988 年 10 月创刊 第 24 卷 第 3 期 2011 年 6 月 1 日出版

主 管

山东省卫生厅

主 办

山东省精神卫生中心
250014, 济南市文化东路 49 号

编 辑

《精神医学杂志》编辑委员会

主 编

卢传华

编辑部主任

范文田

出 版

《精神医学杂志》编辑部
250014, 济南市文化东路 49 号
电话: (0531) 86336634
E-mail: jsyxzz@163.com

广告许可证

鲁工商广字
3700004000162

印 刷

山东新社科印务有限公司

发 行

国内: 山东省邮政公司
国外: 中国国际图书贸易集团有限公司
(发行代号: Q2779)

订 购

全国各地邮电局
邮发代号: 24-208

邮 购

《精神医学杂志》发行部
250014, 济南市文化东路 49 号
电话: (0531) 86336634
E-mail: jsyxzz@163.com

定 价

每期 8 元, 全年 48 元

国际标准连续出版物号

ISSN 1009-7201

国内统一连续出版物号

CN 37-1454/R

版权归《精神医学杂志》编辑部所有

目 次

论 著

- 成瘾严重程度指数量表在强制隔离戒毒场所海洛因依赖者中使用情况分析 陈晗晖 杜江 孙海明等(161)
焦虑与晕动病的相关性研究 李智 徐震雷(165)
军校大学生应付方式及与心理健康相关性研究 王爱桢 唐茂芹(169)
心理应激对以躯体症状为主的抑郁症患者自主神经影响的研究 徐阿红 吴爱勤 卢卫红等(172)
济南市 18 岁及以上人群精神障碍流行病学抽样调查 孟广彦 赵长英 陈贞娥等(176)
双相 I 型与双相 II 型患者血清脑源性神经营养因子水平的研究 苏敬华 陈晓东 卢慧贤等(180)
SSRI 类药物对抑郁症患者 esRAGE 水平及血糖的影响 杨孔军 刘铁榜 荣晗等(183)
农村留守儿童生活质量及与自尊和个性的关系 王莉 徐伟亚 王锋等(186)
无抽搐电休克合并帕罗西汀治疗难治性强迫症的临床观察 刘严 张华(189)
低频重复经颅磁刺激对慢性精神分裂症患者血清催乳素水平的影响 高志勤 余海鹰 金梅等(192)
低频重复经颅磁刺激对精神分裂症患者血清 BDNF 水平影响的对照研究 刘晓军(196)
文拉法辛缓释片与阿米替林治疗难治性抑郁症的临床研究 周天红 孙凌(200)

除非特别声明, 本刊刊发的所有文章不代表本刊编委会的观点

如有印装质量问题, 请向编辑部调换

期刊基本参数: CN37-1454/R * 1988 * B * A4 * 80 * zh * P * ¥8.00 * 29 * 2011-06

老年恶性肿瘤患者抑郁症状与个性及社会支持的关系	张成显 李维丽 王兆平等(203)
艾司西酞普兰合并奥氮平治疗难治性抑郁症疗效观察	孟祥军 李玉焕 姜玉艳等(206)
西酞普兰合并西咪替丁治疗消化性溃疡对照分析	郗洪光(209)
论 文	
首发精神分裂症患者治疗前后抑郁状态对照分析	刘自力 罗瑞聪 肖丽珍等(212)
城市居民心理咨询知晓率的调查分析	伍毅 陈圣祺 宋兵福等(214)
齐拉西酮治疗女性精神分裂症的疗效与安全性分析	齐立国 操小兰 张耀文(216)
综合干预对首发住院精神分裂症患者一级亲属心理健康状况的影响	李守春 陈常云(218)
精神发育迟滞患儿父母心理健康状况调查分析	汪早晨 陈太友(220)
抗精神病药物对心电图影响的大样本调查	陈朋月 金霞芳 李岗等(222)
病例报告	
以吞咽不能为表现的癔症性运动障碍一例	孙振晓 郑士全(185)
奥氮平致转氨酶升高二例报告	朱君 赵长英 孟广彦等(191)
学术论坛	
感觉减退的分类和识别	喻东山(224)
人物述林	
温丽友女士关心祖国精神康复事业	陈一鸣(227)
综 述	
利培酮口服液在老年期痴呆患者中的应用	黄乾坤 张艳欣 张晨等(229)
神经性厌食症的心理治疗	朱新 张晨(232)
抗精神病药物引起高催乳素血症的机制	于文娟 朱丽萍(235)
精神分裂症患者认知康复治疗的研究进展	王树宁 张永东 殷军波(238)
简 讯	
《家庭教养与儿童青少年心理》一书出版	(168)
欢迎投稿、订阅 2011 年《精神医学杂志》	(179)
关于撰写英文摘要的要求	(195)
来稿中统计学处理的有关要求	(205)
统计学中有关问题	(208)
禁止一稿多投	(211)
文后参考文献的著录方法	(223)
《精神医学杂志》投稿要求和注意事项	(228)
实验设计的基本原则	(240)

责任编辑 范文田 王文萍 英文编辑 寻广磊 王畅 统计学编辑 刘金同 编审 张秀平

Journal of Psychiatry

Bimonthly

Established in October 1988

Volume 24 Number 3 June 1, 2011

Responsible Institute

Health Department of Shandong Province

Sponsor

Shandong Mental Health Center
49 Wen Hua Dong Road
Jinan 250014, China

Editing

Editorial Board of Journal of Psychiatry

Editor in Chief

LU Chuanhua

Executive Editor

FAN Wentian

Publishing

Editorial Department of Journal of Psychiatry
49 Wen Hua Dong Road
Jinan 250014, China
Tel: (0531) 86336634
E-mail: jsyxzz@163.com

Distributor

Distribution Center of Journal of Psychiatry
49 Wen Hua Dong Road
Jinan 250014, China
Tel: (0531) 86336634
E-mail: jsyxzz@163.com

Printing

Shandong New Sheke Printing & Publish Co. Ltd.

CSSN

ISSN 1009 - 7201
CN 37 - 1454/R

Contents in Brief

The reliability, validity and limitation of Addiction Severity Index in patients with heroin dependence from compulsory treatment. CHEN Hanhui, DU Jiang, SUN Haiming, et al. (161)

A study on the relationship between anxiety and motion sickness. LI Zhi, XU Zhenlei. (165)

Study about coping style and its correlation with mental health in military university students in different grades. WANG Aizhen, TANG Maoqin. (169)

Effects of stress on the autonomic nervous system of major depressive patients with somatic complains. XU Ahong, WU Aiqin, LU Weihong, et al. (172)

Epidemiological sampling survey of mental disorders in populations aged 18 years and above in Jinan. MENG Guangyan, ZHAO Changying, CHEN Zhene, et al. (176)

Serum level of brain derived neurotrophic factor in patients with bipolar disorder type I and type II. SU Jinghua, CHEN Xiaodong, LU Huixian, et al. (180)

The effects of SSRIs on serum esRAGE level and blood glucose in patients with major depression. YANG Kongjun, LIU Tiebang, RONG Han, et al. (183)

The quality of life and its relationship with self-esteem and personality in rural behind children. WANG Li, XU Weiye, WANG Feng, et al. (186)

A clinical study of modified electroconvulsive therapy combined with paroxetine in the treatment of refractory obsessive-compulsive disorder. LIU Yan, ZHANG Hua. (189)

A study about influence of slow repetitive transcranial magnetic stimulation on the level of serum prolactin in chronic schizophrenics. GAO Zhiqin, YU Haiying, JIN Mei, et al. (192)

Clinical control study about the effect of slow repetitive transcranial magnetic stimulation (rTMS) on serum level of brain-derived neurotrophic factor (BDNF) in schizophrenia. LIU Xiaojun. (196)

A comparative study about cognitive function among first episode dComparison of venlafaxine and amitriptyline in the treatment of patients with refractory depression. ZHOU Tianhong, SUN Ling. (200)

Relationship of depressive symptoms with personality and social support in senile patients with malignant tumors. ZHANG Chengxian, LI Weili, WANG Zhaoping, et al. (203)

A comparative study of escitalopram augmented with olanzapine in the treatment of refractory depression. MENG Xiangjun, LI Yuhuan, JIANG Yuyan, et al. (206)

A comparative study of citalopram combined with cimetidine in treatment of patients with peptic ulcer. XI Hongguang. (209)